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Nieuwsbrief nr. 17, 6 juli 2020 
Afdrukbare versie, zonder links naar de website.  

VOORWOORD VAN DE VOORZITTER 
 

Beste mede Past-Rotarians, 

Langzamerhand gloort er weer hoop in onze samenleving. Ons 

kabinet versoepelt voorzichtig de ruimte en richt zich op een ”nieuw 

normaal”. Met een gepast terughoudend optimisme worden scholen 

heropend, zo ook sportclubs en concertzalen, kunnen we binnenkort 

weer reizen en de caféterrassen weer bevolken. Met als bepaling de 

1,50 meter afstand te handhaven! Het zal spannend zijn of de 

samenleving, dus wij allen, deze bepaling aan zullen kunnen en deze 

verantwoordelijkheid kunnen dragen. Wij, leden van Past Rotary, 

horen inmiddels qua leeftijd  tot de kwetsbare groep en dat vraagt 

van ons de nodige voorzichtigheid. 

Het goede bericht is dat een aantal PR-clubs besloten hebben weer bijeen te komen, natuurlijk met in 

achtneming van de nodige voorzichtigheid en voorzorgsmaatregelen. En dat is erg verstandig. Maar het is 

belangrijk dat we elkaar weer zien en spreken! En voor die leden die deze stap nu nog niet willen zetten bestaat 

natuurlijk alle begrip. Ik zou vanaf deze plek clubsecretarissen willen vragen om een kort verslag van de 

eerste bijeenkomst te willen mailen aan onze webmaster, die hij dan op de website en in de eerstvolgende 

Nieuwsbrief zal plaatsen. In deze Nieuwsbrief staan al enkele van deze verslagen. Interessant leesvoer voor ons 

allen. 

Beste mede PR-leden, langzaam maar zeker keren we weer terug naar herkenbare tijden, mogelijk in aangepaste 

vorm. Met de nodige energie en met vertrouwen vinden we de weg terug naar een leven van voor Corona en 

zullen onze clubs het gevoel van saamhorigheid hervinden. Om ons op te verheugen! 

Met hartelijke groet, 

Rob van der Heijden, voorzitter Federatie. 
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Huizenruil tussen Past Rotarians 

De coronacrisis maakt dat de meeste Past Rotarians veel meer tijd 

thuis doorbrengen dan in normale tijden. Dat is doorgaans geen 

probleem, maar het kan toch aantrekkelijk zijn om weer eens “een 

ander behangetje te zien” en in een andere streek wandelingen en/of 

fietstochten te maken. Daarom biedt het bestuur van de Federatie 

aan Past Rotarians een faciliteit om op dit gebied met elkaar in 

contact te komen. Wij doen dat door in het besloten deel van de website de mogelijkheid te bieden om een 

annonce te plaatsen waarin het aangeboden huis wordt beschreven, de wensen voor de ruil worden geuit 

en contactgegevens worden gegeven. De tekst hiervan dient als Word- of PDF-document naar de webmaster te 

worden gezonden, die het ongewijzigd publiceert. 

De verdere regels zijn: 

 Ruil alleen tussen Past Rotarians.  

 In principe met gesloten beurzen. 

 De betrokkenen nemen rechtstreeks contact met elkaar op.  

 De Federatie bemiddelt niet en blijft volledig buiten de afspraken die tussen de betrokkenen worden 

gemaakt.  

…………………. 

CPR Vlietstreek hield weer clubbijeenkomsten 
Op dinsdag  9 juni 2020 hervatte CPR Vlietstreek de clubbijeenkomsten. Alle voorzieningen die nodig zijn 

om 1,5 m afstand te handhaven en om besmetting via de handen te voorkomen waren getroffen. Van de 23 

leden hadden er zich 12 aangemeld, maar er vielen er op het laatste moment door onvoorziene omstandigheden 

nog twee af. Het grootste deel van de andere leden durfde het, ondanks de maatregelen, nog niet aan om deel te 

nemen en enkelen van hen zijn zelfs van plan om pas weer te komen als er een vaccin tegen het coronavirus is. 

Toch was er geen oppositie tegen het hervatten van de bijeenkomsten.  

Er werd begonnen met de borrel, waarbij 

men één voor één zijn drankje bij de bar 

haalde. Normaal wordt er staande geborreld, 

maar nu werd plaatsgenomen aan tafels 

waarbij de stoelen op ruim 1,5 m van elkaar 

stonden. Het was opmerkelijk hoe blij de 

aanwezigen waren om elkaar weer te zien, 

maar na enige tijd bleek dat borrelen op deze 

manier toch minder leuk is dan op een 

kluitje bij de bar. Dat kwam enerzijds door 

de geringere mogelijkheid om van 

gesprekspartner te wisselen, maar ook door het cocktailparty-effect: door de grotere afstand ging men harder 

praten dan normaal, dat stoort de anderen in de zaal waardoor men nog harder gaat praten en elkaar nog meer 
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stoort. Vooral voor de slechthorende clubleden was dit heel hinderlijk. De voorzitter besloot daarom om eerder 

dan anders met de maaltijd te beginnen. 

De maaltijd werd genuttigd aan twee grote tafels met ieder vijf personen. In plaats van brood en beleg op tafel 

kreeg ieder een bord met twee belegde broodjes, een croissant en jam. Een voorafje, koffie en andere drankjes 

werden geserveerd via een serveerkar  waar men het object zelf vanaf nam.  Dat ging voortreffelijk.  

Aansluitend volgde het formele deel van de clubbijeenkomst, waarbij de voorzitter gebruik maakte van een 

microfoon, maar waarbij bleek dat iedereen ook onversterkt goed verstaanbaar was.  Aan de orde kwamen o.a. 

het lief en leed in de club en de vraag of de bijeenkomsten gecontinueerd zullen worden. Het antwoord op die 

vraag was positief,  waarbij echter wel werd afgesproken dat er voorlopig geen externe sprekers worden 

uitgenodigd en levensberichten pas worden gehouden als de attendance weer een stuk hoger is.  

Tot slot waren er een aantal vijfminutenpraatjes, waarbij verslag werd gedaan van bijzondere ervaringen in de 

afgelopen maanden. De invloed van Covid-19 was hierbij het hoofonderwerp. Bij diverse leden was het virus 

via de besmetting van familieleden en buren dichtbij gekomen, maar bij niemand was het in het eigen gezin 

doorgedrongen. De ziektebeelden hadden het intussen bekende patroon: milde verschijnselen bij jongeren, soms 

al ernstige ziekte bij mensen van middelbare leeftijd  en een grote kans op overlijden bij ouderen.  

Door het inkorten van de borreltijd eindigde de bijeenkomst een half uur eerder dan normaal. Al met al een 

geslaagde bijeenkomst. 

Op 23 juni 2020 hield de club zijn tweede 

clubbijeenkomst waarbij de “coronaregels” 

werden toegepast. Om verschillende redenen 

verliep deze bijeenkomst nog prettiger dan de 

eerste. In de eerste plaats was het beter weer 

waardoor het mogelijk was om buiten te 

borrelen – zie de foto. Nu geen cocktailparty-

effect en meer gelegenheid om van plaats te 

veranderen. In de tweede plaats waren er 

meer leden (deze keer 13 van de 22; plus een 

kandidaat-lid) en er geldt toch nog altijd een 

beetje “hoe meer zielen hoe meer vreugd”.  

Bij de maaltijd werd een heel andere 

opstelling gekozen dan de vorige keer. Deze 

keer een groot vierkant, gemaakt van een rij 

tafels waarbij, aan de buitenkant,  aan iedere 

tafel slechts één persoon zat. Op de foto een 

deel van die rechthoek. 

Prettig van deze opstelling was dat iedereen 

alle anderen kon zien. Mede dankzij het 

gebruik van microfoons kon, ondanks de 

grote onderlinge afstanden, goed worden 
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gecommuniceerd. 

Zo vindt de club geleidelijk aan zijn weg in deze coronatijd. Wellicht kunnen andere clubs er wat inspiratie uit 

putten. 

 

Tjeert ten Wolde, webmaster en lid van CPR Vlietstreek, classificatie Akoestiek en Lawaaibestrijding 

…………………… 

Ook de club Zeeuws-Vlaanderen hervatte in juni de clubbijeenkomsten 

CPR Zeeuws-Vlaanderen hield 

op 2 juni 2020 voor het eerst 

sinds begin maart weer een 

clubbijeenkomst.  Deze vond 

plaats in IJzendijke. Van de 26 

leden waren er 12 aanwezig. 

Sommige leden wonen in België 

en mochten vanwege de 

Belgische coronaregels de grens 

niet over. Vier leden hebben te 

kennen gegeven vanwege de 

dreiging van het coronavirus de 

bijeenkomsten voorlopig niet te 

bezoeken.   

Enkele punten uit het verslag: 

 Men was verheugd dat er 

weer een bijeenkomst werd 

georganiseerd.  

 Het was goed weer en de borrel kon dus buiten worden gehouden. 

 Het lief en leed in de club werd besproken. 

 Eén van de leden gaf een levensbericht. 

 

De tweede bijeenkomst vond plaats op 16 juni in Terneuzen. Deze keer waren er 13 leden. Eén van de leden 

hield een voordracht. 

 

Tjeert ten Wolde, webmaster   

Gebaseerd op het maandbericht voor juni 2020 van CPR Zeeuws-Vlaanderen 

………………….. 
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Betty Wennekes is 30 jaar bij de Federatie! 
Vanaf 1990 ondersteunt Betty het secretariaat van de Federatie. Er waren toen zij begon ruim 30 clubs met in 

totaal ongeveer 600 leden
1)

. Betty verzorgde de  verzending van documenten en het opstellen van een 

Kwartaalbericht. Dit bericht werd in 1997 vervangen door het blad Federatie Nieuws met een eigen redacteur en 

in 2016 door  digitale en afdrukbare Nieuwsbrieven, die verzorgd worden door de webmaster.  

In 2002 nam Betty de ledenadministratie op zich en dat is 

ook nu nog een belangrijk element van haar takenpakket. 

Daarnaast ondersteunt zij de secretaris en andere 

bestuursleden met het verzorgen van rondzendingen, het 

opstellen van agenda’s, het maken van verslagen en andere 

secretariële activiteiten.  

Betty speelde ook een rol bij de ontwikkeling van de 

website van de Federatie en was van 2012 tot 2015 de 

webmaster.  

Het is duidelijk dat Betty een zeer belangrijk persoon is 

voor het functioneren van het Federatiebestuur. Dat bestuur 

wisselt vrijwel ieder jaar van samenstelling en het is belangrijk dat er iemand is die de regels, de systemen, de 

gewoonten en de historie kent.  

Betty opereert op een bescheiden, rustige manier en is duidelijk betrokken bij het wel en wee van de Federatie. 

Ik werk als webmaster bijna 5 jaar met haar samen en dat is echt een genoegen! Ik hoop dat ze nog lang op deze 

manier doorgaat. 

 

Tjeert ten Wolde, webmaster    

…………………. 

 
Terugblik van de Commissaris Clubvorming op de afgelopen periode 

Sinds mijn aantreden op de ALV in oktober 2019 zijn 

alweer de nodige maanden verstreken. 

Wat doet een Commissaris Clubvorming: hij/zij heeft  het 

clubcontact in de portefeuille en dan vooral het contact met 

de nieuwe clubs in oprichting. Dat gaat als volgt in zijn 

werk. Eén of een aantal Rotarians wil een CPR oprichten en 

wendt zich tot het secretariaat van de Federatie of tot de 

Commissaris Clubvorming. Deze laatste neemt dan contact 

op met de initiatiefnemer(s) om hen te informeren en bij te 

staan in de procedure. 

Nadat de procedure doorlopen is, volgt een installatiedatum. Die dag gaan de voorzitter van de Federatie en de 

commissaris naar de betreffende club om de installatie uit te voeren/bij te wonen. Tot nu toe heb ik 2 installaties 
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mogen bijwonen, te weten in Odijk en in Nieuwerkerk a/d IJssel. De 3
e
 ingeplande installatie (Breda-Nassau) 

ging vanwege de uitgebroken virustijd op het laatste moment niet meer door. 

In deze virustijd draait de Federatie bestuurlijk op een wat lagere pit dan gewoonlijk, immers de clubs liggen 

ook vrijwel stil. Maar toch is er het nodige mailcontact en werd er telefonisch vergaderd. En op 15 juni werd er 

voor het eerst weer fysiek gezamenlijk vergaderd. Heerlijk om elkaar weer terug te zien, na zo veel maanden 

isolatiestilte. Het leven begint nu weer wat normaler te worden. 

 

Paul Winkes, Commissaris Clubvorming-Zuid 

………………… 

De verzameling Federatie Nieuws (1997 - 2016) en Kwartaalberichten (1975 -

1997) op de website werd sterk uitgebreid  
 Onder de knop “Nieuwsbrieven” op de website staat niet alleen de complete verzameling van de afdrukbare 

versie van de Nieuwsbrieven, maar ook een verzameling van de voorganger daarvan, het blad Federatie Nieuws 

en van de voorganger dáárvan, het “Kwartaalbericht”.  

Federatie Nieuws was van 1997 tot 2016 het orgaan van de 

Federatie en werd 3 of 4 keer per jaar uitgebracht. Het is de 

bedoeling om alle exemplaren daarvan te digitaliseren. Een groot 

aantal daarvan kreeg ik uit het archief van de Federatie en 

daarnaast had ik zelf nog wat exemplaren. Die zijn nu allemaal 

gedigitaliseerd en op de website gepubliceerd. Helaas ontbreken 

er nog vier jaargangen en zijn vier andere jaargangen incompleet. 

Ik ben nog op zoek naar de papieren versies daarvan. 

Het digitaliseren betekent dat bladzijde voor bladzijde moet worden gescand, waarna met een hulpprogramma 

de bladzijden worden samengevoegd tot één document, dat vervolgens op de website wordt geplaatst. Tijdens 

dat proces zie ik natuurlijk veel van de inhoud en het viel mij daarbij op dat er veel zaken zijn die ook nu nog 

regelmatig aan de orde komen zoals de installatie van nieuwe clubs, de Federatiereizen en de Federatiedagen. 

Maar er zijn ook zaken die in de oudere jaargangen stonden, maar die je niet meer tegenkomt in de meer recente 

jaargangen en in de Nieuwsbrieven. Voorbeelden daarvan zijn de mutaties van persoonsgegevens in het 

ledenboekje, nieuws uit bestuursvergaderingen, verslagen van Algemene Vergaderingen en de contacten met de 

Engelse clubs van Past Rotarians. Een constante factor is een inleiding of voorwoord door de 

Federatievoorzitter.    

Van de Kwartaalberichten was er in het archief van de Federatie een vrijwel complete verzameling en de 

digitalisering daarvan verloopt daarom vlot. Een groot aantal  jaargangen staat al op de website. Ze geven een 

beeld van de groei van de Federatie en van de ontwikkeling van de organisatie die daarmee gepaard ging. 

Voorts valt het op dat er in de beginjaren veel meer contact was tussen de clubs dan nu het geval is.  

 

Tjeert ten Wolde, webmaster  

 


